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Protokół Nr XLVII/2022 

sesji Rady Miejskiej w Opatowie 

odbytej w dniu 28 lipca 2022 roku 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 9.05, a zakończono o godz.13.35 

 

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście: 

1. Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy Opatów. 

2. Pan Marcin Słapek – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Opatów. 

3. Pani Lidia Bek – Prezes Zarządu PGKiM Sp. z. o. o. 

4. Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy Opatów. 

5. Przewodniczący jednostek pomocniczych Gminy Opatów – wg listy obecności ( stan. zał.  

    do Prot.) 

6. Kierownicy i pracownicy Urzędu Miasta i Gminy w Opatowie. 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie obrad  sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Zatwierdzenie Protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

5. Sprawozdanie Zarządu z działalności PGKiM Sp. z o.o. w Opatowie za 2021 rok 

    a) dyskusja 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) zmian w budżecie Gminy Opatów na 2022 rok, 

    b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  

        Opatów na lata 2022 – 2023.  

    c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Opatów na rok szkolny 2022/2023, 

    d) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków 

         i zasad korzystania oraz stawki opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych,  

         których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Opatów, 

     e) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Opatów, 

     f) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia ,,Programu Rewitalizacji Miasta i Gminy  

        Opatów’’, 

    g) zawarcia kolejnej umowy dzierżawy części nieruchomości położonej w Opatowie, 

    h) zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej w Opatowie,  

         w trybie bezprzetargowym, 

     i) zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej  

        w Wąworkowie, w trybie bezprzetargowym, 

    j) zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej w Karwowie,  

        w trybie bezprzetargowym, 

    k) wyrażenia zgody na wystąpienie z wnioskiem do Wojewody Świętokrzyskiego  

         o nieodpłatne przekazanie Gminie Opatów nieruchomości położonej w Okalinie –  

         Kolonii, stanowiącej własność Skarbu Państwa,        

     l) zawarcia kolejnej umowy najmu garażu 

     ł) zawarcia kolejnej umowy najmu garażu, 

   m) zawarcia kolejnej umowy najmu garażu, 

    n) zawarcia kolejnej umowy najmu garażu. 

7. Wykaz nieruchomości przeznaczonych do komunalizacji. 

8. Rozpatrzenie  Raportu o stanie Gminy Opatów za 2021 roku,  

    a) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Opatów, 

    b) debata nad  Raportem, 
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    c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Opatów wotum  

        zaufania. 

9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Opatów za 2021 rok oraz sprawozdanie  

    finansowe, 

    a) wystąpienie Skarbnika Gminy Opatów, 

    b) przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie opinii  

        o sprawozdaniach z wykonania budżetu Miasta i Gminy Opatów  za 2021 rok wraz   

        z informacją o stanie mienia  jednostek samorządu  terytorialnego i objaśnieniami, 

   c) opinia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie  z wykonania budżetu   

       Gminy Opatów za 2021 rok, 

   d) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Opatowie w sprawie wykonania budżetu  

        Gminy Opatów za 2021 rok, 

    e) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Opatów, 

         -  dyskusja  

     f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze  

         sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Opatów za 2021 rok, 

     g) wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Opatowie w sprawie udzielenia  

         absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Opatów, 

    h) przedstawienie uchwały  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie  opinii  

         o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 

      i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Opatów  

         absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta  i Gminy Opatów  z działalności  za okres pomiędzy  

      sesjami.  

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

12. Wolne wnioski, sprawy różne i informacje. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.1. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – dokonała otwarcia obrad 

XLVII sesji Rady Miejskiej w Opatowie, a następnie powitała radnych Rady Miejskiej,  

p. Burmistrza Grzegorza Gajewskiego, Zastępcę Burmistrza p. Marcina Słapka, zaproszonych 

gości, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy, przewodniczących jednostek 

pomocniczych Gminy, kierowników i pracowników Urzędu Miasta i Gminy oraz 

mieszkańców Miasta i Gminy Opatów. 

 

Ad.2. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – poprosiła radnych  

o zalogowanie się terminalami do systemu. Na podstawie listy obecności oraz zalogowanych 

terminali do systemu stwierdziła prawomocność obrad sesji. W sesji uczestniczy 11 radnych 

na ogólną liczbę 15 radnych. Wykaz zalogowanych terminali do systemu przedstawia 

załącznik Nr 1 do Protokołu. Lista ustalenia kworum stwierdzająca prawomocność obrad sesji 

przedstawia załącznik Nr 2 do Protokołu.  

 

Ad.3. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – przedstawiła proponowany 

porządek obrad sesji w treści jw.,  

 

Radni nie zgłaszali uwag do zaproponowanego porządku obrad sesji. 
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Rada Miejska przyjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego 

zaproponowany porządek obrad sesji,  11 głosami „za”, 0 głosów „przeciwnych” i 0 głosów  

„wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne głosowanie 

przyjęcia porządku obrad sesji przedstawia załącznik Nr 3 do Protokołu.   

 

Ad.4. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej - poinformowała, że nie 

wpłynęły do niej żadne uwagi do Protokołu z sesji Rady z dnia 7 czerwca 2022 roku. 

 

Rada Miejska zatwierdziła jednogłośnie bez wniesienia uwag Protokół Nr XLVI/2022 sesji 

Rady Miejskiej w Opatowie z dnia 7 czerwca 2022 roku, 11 głosami „za”, 0 głosów 

,,przeciwnych’’ i 0 głosów „wstrzymujących się’’. W głosowaniu wzięło udział  11 radnych. 

Imienne głosowanie zatwierdzenia Protokołu przedstawia załącznik Nr 4 do Protokołu. 

 

Ad.5. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej - poinformowała, że 

sprawozdanie Zarządu z działalności PGKiM Sp. z o.o. w Opatowie za 2021 rok radni 

otrzymali w materiałach na sesję one live. Sprawozdanie na posiedzeniu Komisji Oświaty, 

Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie przedstawił p. Adam 

Krawczyk - Kierownik Zakładu Wodociągów PGKiM Sp. z o.o. w Opatowie. Dodała, że na 

sesji jest obecna p. Lidia Bek Prezes Zarządu PGKiM. 

 

a) dyskusja 

Pan radny Wiesław Suska – zwrócił się p. Prezes Spółki z pytaniem, czy prawdą jest, że 

Przedsiębiorstwo złożyło pisemny wniosek do Wód Polskich o zmianę ceny wody dla 

mieszkańców Gminy Opatów? 

 

Pani Lidia Bek – Prezes Zarządu PGKiM Sp. z o.o. w Opatowie – w odpowiedzi   

poinformowała, iż na dzień dzisiejszy mieszkańcy Miasta i Gminy Opatów mogą być 

spokojni, ponieważ Przedsiębiorstwo nie złożyło takiego pisma do Wód Polskich.  

 

Ad.6.  

a) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Opatów na 2022 rok, 

 

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu 

uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/403/2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2022 rok, 11 głosami 

„za”, 0 głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział  

11 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 5 do Protokołu. 

 

b) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na  lata 

2022 – 2035, 
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Pan radny Jacek Cheba –  Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu 

uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/404/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Opatów na  lata 2022 – 2035, 11 głosami „za”, 0 głosów „przeciwnych”  

i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne 

głosowanie przedstawia załącznik Nr 6 do Protokołu. 

 

c) Pani Bernardeta Bara – Zastępca Kierownika Referatu Organizacyjnego – przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Opatów na rok 

szkolny 2022/2023. 

 

Pani radna Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia 

i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię 

Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/405/2022 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Opatów na rok 

szkolny 2022/2023,  11  głosami „za”, 0 głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących 

się”. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 

7 do Protokołu. 

 

d) Pani Bernardeta Bara – Zastępca Kierownika Referatu Organizacyjnego – przedstawiła 

projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

warunków i zasad korzystania oraz stawki opłat za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Opatów, 

 

Pani radna Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia 

i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię 

Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/406/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz stawki opłat za korzystanie  

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Opatów, 11 głosami „za”, 0 głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 8 do 

Protokołu. 
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e) Pan Jarosław Czub – Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Promocji – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Opatów. 

 

Pani radna Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia 

i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię 

Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/407/2022 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Opatów, 11 głosami „za”, 0 głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział  11 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 9 do 

Protokołu. 

 

f) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia Komunalnego Gminy – 

przedstawił projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia ,,Programu Rewitalizacji 

Miasta i Gminy Opatów’’, 

 

Pani radna Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia 

i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię 

Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/408/2022  zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia ,,Programu Rewitalizacji Miasta  

i Gminy Opatów’’,  11 głosami „za”, 0 głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących 

się”. W głosowaniu wzięło udział  11 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik  

Nr 10 do Protokołu. 

 

g) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia Komunalnego Gminy – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy części nieruchomości 

położonej w Opatowie, 

 

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu 

uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/409/2022 w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy części nieruchomości 

położonej w Opatowie, 11 głosami „za”, 0 głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących 

się”. W głosowaniu wzięło udział  11 radnych. Imienne głosowanie  przedstawia załącznik  

Nr 11 do Protokołu. 
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h) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia Komunalnego Gminy – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej położonej w Opatowie, w trybie bezprzetargowym. 

 

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu 

uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/410/2022 w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej 

położonej w Opatowie,  w trybie bezprzetargowym,  11  głosami „za”, 0 głosów „przeciwnych”  

i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne 

głosowanie  przedstawia załącznik Nr 12 do Protokołu. 

 

i) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia Komunalnego Gminy – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej położonej w Wąworkowie, w trybie bezprzetargowym. 

 

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu 

uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/411/2022 w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej 

położonej w Wąworkowie, w trybie bezprzetargowym, 11 głosami „za”, 0 głosów 

„przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 

Imienne głosowanie  przedstawia załącznik Nr 13 do Protokołu. 

 

j) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia Komunalnego Gminy – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej położonej w Karwowie, w trybie bezprzetargowym. 

 

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu 

uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/412/2022 w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej 

położonej w Karwowie,  w trybie bezprzetargowym, 11 głosami „za”, 0 głosów „przeciwnych”  

i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne 

głosowanie  przedstawia załącznik Nr 14 do Protokołu. 

 

k) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia Komunalnego Gminy – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie   wyrażenia zgody na wystąpienie z wnioskiem do 
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Wojewody Świętokrzyskiego o nieodpłatne przekazanie Gminie Opatów nieruchomości 

położonej w Okalinie – Kolonii, stanowiącej własność Skarbu Państwa,        

  

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu 

uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/413/2022 w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie z wnioskiem do Wojewody 

Świętokrzyskiego o nieodpłatne przekazanie Gminie Opatów nieruchomości położonej  

w Okalinie – Kolonii,  stanowiącej  własność  Skarbu  Państwa,  11głosami  „za” , 0 głosów 

 „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 

Imienne głosowanie  przedstawia załącznik Nr 15 do Protokołu. 

 

l) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia Komunalnego Gminy – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnej umowy najmu garażu. 

   

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu 

uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/414/2022 w sprawie  zawarcia kolejnej umowy najmu garażu,  11  głosami „za”, 0 

głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział 11 

radnych. Imienne głosowanie  przedstawia załącznik Nr 16 do Protokołu. 

 

ł) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia Komunalnego Gminy – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnej umowy najmu garażu. 

  

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu 

uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/415/2022 w sprawie  zawarcia kolejnej umowy najmu garażu, 11 głosami „za”, 0 

głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział  11 

radnych. Imienne głosowanie  przedstawia załącznik Nr 17 do Protokołu. 

 

m) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia Komunalnego Gminy – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnej umowy najmu garażu. 
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Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu 

uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/416/2022 w sprawie  zawarcia kolejnej umowy najmu garażu, 11 głosami „za”, 0 

głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział 11 

radnych. Imienne głosowanie  przedstawia załącznik Nr 18 do Protokołu. 
 

n) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia Komunalnego Gminy – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnej umowy najmu garażu. 

 

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu 

uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/417/2022 w sprawie  zawarcia kolejnej umowy najmu garażu,  11 głosami „za”, 0  

głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział 11 

radnych. Imienne głosowanie  przedstawia załącznik Nr 19 do Protokołu. 

 

Ad.7. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała, że wykaz 

nieruchomości przeznaczonych do komunalizacji został przesłany w formie one live. Można 

zadawać pytania w tej sprawie. 

 

Radni nie zabierali głosu w tym punkcie obrad sesji. 

 

W tym miejscu Pani Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach, która trwała od 

godz. 10.30 do godz. 10.47  

 

Po wznowieniu obrad po przerwie kontynuowano obrady sesji. 

 

Ad.8. 

a) Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy Opatów – zabierając głos omówił 

raport o stanie gminy informując, że po raz czwarty prezentuje ten dokument. Efektem jego 

rozpatrzenia będzie udzielenie Burmistrzowi wotum zaufania. Wyjaśnił, że był to rok 

pandemiczny, który spowodował znaczny wzrost cen materiałów i usług, a to spowodowało 

zahamowanie inwestycji, dlatego z niektórych trzeba było zrezygnować. Następnie stwierdził, 

że stan Gminy należy traktować wielotorowo tj. stan finansów, stan gospodarki, życie 

kulturalne oraz demografię. Przy tym poinformował, że w ostatnich latach z gminy Opatów 

ubyło wielu mieszkańców, a za parę lat gmina może liczyć poniżej 10 tysięcy mieszkańców. 

Ponadto społeczeństwo się starzeje co widać w salach lekcyjnych, uczniów ubywa, a liczba 

nauczycieli jest duża. Z tego też powodu została zlikwidowana Szkoła Podstawowa  

w Kobylanach. Budynek został wydzierżawiony i przynosi dochody. Przypomniał, że  
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w latach 80 - tych w jednej szkole uczyło się 900 uczniów, a teraz w dwóch szkołach nie ma 

tylu uczniów. Aby temu zapobiec należy stworzyć warunki na tworzenie nowych miejsc 

pracy, bo tworzyć nowych miejsc pracy gmina nie może, dlatego bardzo ważnym elementem 

w gminie jest szerokie otwarcie na turystykę, a rok 2021 był takim otwarciem. Gmina 

pozyskała środki na Centrum Templariuszy, remont rynku, a także na nowy Skwer 

Gombrowicza. Następnie poruszył sprawę inwestycji przy drodze S7 obwodnica Opatowa.  

Stwierdził, że dużym problemem jest procedura odrolnienia gruntów rolnych. Gmina stara się 

stawiać czoła tym uwarunkowaniom. Dodał, że niestety nadal jesteśmy gminą, która plasuje 

się bardzo mocno poniżej średniej krajowej jeśli chodzi o przychód na jednego mieszkańca,  

a oczekiwania obywateli rosną. Następnie słowa podziękowania skierował do: p. Burmistrza 

Marcina Słapka, p. Skarbnik, radnych Rady Miejskiej, kierowników referatów, a także 

wszystkich współpracowników za ogromną pracę włożoną w roku 2021. Poinformował, że  

w   sposób   aktywny   pozyskiwane   są   środki   zewnętrzne   na   realizację   projektów  

inwestycyjnych. W roku 2021 o ponad dwa miliony złotych zwiększyły się wpływy do 

budżetu gminy z tytułu dochodów własnych, a gmina nie jest zadłużana, a to było jego 

marzeniem w chwili objęcia tego stanowiska. Zwrócił również uwagę na kwestię dbałości  

o majątek gminy i podkreślił, że prawie wszystkie budynki komunalne zostały 

wyremontowane, a lata 2021 i 2022 ocenił jako wyjątkowo dobre pod względem kondycji 

finansowej gminy. Na zakończenie wystąpienia zwrócił się do radnych Rady Miejskiej, aby 

przed głosowaniem nad wotum zaufania zastanowili się nad tym, czy praca Burmistrza 

zmierza w dobrym kierunku, czy realizuje to co obiecał ludziom, czy nie zawodzi. Następnie 

podkreślił, że to głosowanie jest dla niego bardzo ważne, ponieważ ocenia w sposób 

kompleksowy jego pracę nie tylko pod względem finansowym. Zobowiązał się również, iż 

uczyni wszystko, aby Opatów nadal się rozwijał, a młodzież mogła się tutaj realizować. 

Podkreślił również, że obserwując pracę  innych samorządów jest szczęśliwy, że radni tej 

Rady podchodzą do swojej pracy z ogromną odpowiedzialnością i ze zrozumieniem i za to 

składa im serdeczne podziękowania. 

 

b) w debacie nad Raportem głos zabierali: 

Pan radny Andrzej Żychowski - zabierając głos stwierdził, iż słusznie p. Burmistrz 

podkreślił, że głosowanie nad raportem o stanie gminy jest najważniejszym głosowaniem  

w roku podsumowującym jego całoroczną pracę. Jak stwierdził w tych wszystkich 

działaniach dobrze układa się współpraca pomiędzy samorządem gminnym i powiatowym,  

a bywało różnie. Celem tej dobrej współpracy jest rozwój miasta i gminy. Podkreślił, że bliski 

jemu temat to turystyka i w tym zakresie ściśle współpracuje z p. Kierownikiem Jarosławem 

Czubem. To co jest możliwe do realizacji jest stale poszerzane. Tu wymienił; spacery po 

Opatowie, m.in. po skwerze Gombrowicza, Centrum Templariuszy, które będzie ważnym 

punktem dla turystów nieodpłatnym do zwiedzania przez najbliższe 5 lat, poza Klasztorem, 

Kolegiatą, Domem Muzealnym i podziemiami. 

 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – w trakcie wystąpienia radnego 

wyjaśnił, iż samo wyposażenie Centrum Templariuszy nie pochodzi z funduszy unijnych 

tylko z Polskiego Ładu. Jest to nowy produkt rządowy i nie wiadomo jest jeszcze jak to 

będzie funkcjonować. Z funduszy europejskich i to nie całkowicie jest sfinansowany remont, 

a samo wyposażenie to są fundusze krajowe. Na to zadanie pozyskano ok. 7 mln. zł pieniędzy 

unijnych i ok. 15 mln. zł pieniędzy polskich. 

 

Pan radny Andrzej Żychowski – kontynuując wypowiedź poruszył temat wspólnego 

udziału w targach turystycznych gminy i powiatu. Stwierdził, że w ubiegłym roku nie udało 
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się uczestniczyć w targach z powodu pandemii, a w tym roku jeszcze ani gmina, ani powiat  

w targach nie uczestniczyły. Zaproponował wspólne wyjazdy na targi może do Krakowa, 

Katowic czy Warszawy. Następnie poprosił p. Burmistrza o krótkie podsumowanie  

z podaniem terminów końcowych realizowanych inwestycji na terenie miasta i gminy.  

Podkreślił  również, że jeśli chodzi o pozyskiwanie terenów inwestycyjnych to zgadza się z p.  

Burmistrzem o potrzebie zabezpieczenia środków na odrolnienie gruntów i z myślą, że nie 

będzie to tylko chodziło o inwestycje przemysłowe, to uważa, iż trzeba  również szukać 

współpracy z jakąś stacją paliw lub z instytucją, która otworzy duży lokal gastronomiczny 

razem z parkingiem, ponieważ są tu dwa punkty gdzie te drogi będą się krzyżować, więc 

proponuje iść w tym kierunku, jeśli nie uda się znaleźć inwestora przemysłowego. 

 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – zabierając głos podziękował p. 

radnemu Andrzejowi Żychowskiemu za zabrany głos i uwagi. Stwierdził, iż przyjmuje 

wszystkie uwagi chociaż nie zawsze wszystko można zrealizować od razy, ponieważ gmina  

Opatów do zamożnych gmin nie należy. Następnie wyjaśnił, że gmina Opatów wspólnie  

z Powiatem brała udział we wszystkich targach turystycznych organizowanych do tej pory, 

a w organizacji wyjazdów i w promowaniu Opatowa brał udział  p. kierownik Jarosław Czub. 

W najbliższych targach również weźmie udział, chociaż jak stwierdził jest trochę sceptycznie 

nastawiony do inwestowania pieniędzy w sytuacji kiedy nie ma perspektyw ich odzyskania 

bądź pomnożenia, ponieważ na dzień dzisiejszy gmina Opatów nie ma żadnego obiektu, na  

którym mogłaby zarabiać pieniądze. Sądzi, że Centrum Templariuszy będzie najważniejszym 

miejscem na mapie turystycznej Opatowa. Aktualnie odbywają się ostatnie konsultacje  

w spawie inwestycji, ponieważ do 17 sierpnia jest termin na  ogłoszenie przetargu. Dodał, że 

zastosowanie nowoczesnych technologii w połączeniu z klasyczną scenografią stworzy 

produkt, który ściągnie do Opatowa nieprawdopodobną rzeszę ludzi, turystów nie tylko  

z Polski, a także z Europy. Poinformował także, iż to przedsięwzięcie spotkało się także  

z negatywnymi opiniami tych, którzy twierdzili, że w tym miejscu powinno się upamiętnić 

ludzi tu więzionych, ale jak wyjaśnił trudno było by znaleźć argumentację i zachętę dla 

turystów do zwiedzania więzienia w Opatowie, mimo szacunku dla historii tego miejsca, 

biorąc pod uwagę takie miasto konkurencyjne jak np. Warszawa z Muzeum Powstania 

Warszawskiego czy Gdańsk, natomiast templariuszy nie ma nigdzie. Ma nadzieję, że  

w przyszłym roku to Muzeum Templariuszy powstanie. Następnie wyjaśnił, że raport o stanie 

gminy podsumowuje rok 2021, dlatego nie informował o inwestycjach rozpoczętych  

i realizowanych w roku 2022. W odpowiedzi na to pytanie  poinformował: rewitalizacja 

Rynku - termin zakończenia zgodnie z umową to 10 listopada 2022 roku.  W sprawie basenu 

na Kani – może być pewien poślizg, ale na pewno w wakacje przyszłego roku będzie można 

już z niego korzystać.  Boisko przy SP nr 1 – jest wyłoniony nowy wykonawca i do końca 

września br.  mają się zakończyć prace. Na koniec września planowane jest także zakończenie 

zmiany pokrycia dachowego na budynku Urzędu Miasta i Gminy. Są otwarte oferty na 

oświetlenie. Teraz jest czas na ewentualne zaskarżenia procedury przetargowej. Ma nadzieję         

że takich nie będzie. Spodziewana była kwota tej inwestycji w okolicach 4,5 mln zł, natomiast 

najniższa oferta jaka wpłynęła opiewa na kwotę 3 mln 700 tys. zł. Natomiast jeżeli  chodzi  

o inne poruszone przez p. radnego sprawy jak stacja paliw, parkingi, w odpowiedzi 

poinformował, że gmina nie jest w stanie tego zdobyć ponieważ inwestorem jest Generalna 

Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad. My musimy się skoncentrować na przygotowaniu 

terenów i  wyodrębnieniu ich na działalność produkcyjną, magazynową, przeładunkową. 

Ponadto poinformował, że z pomysłu  i z wniosku p. Burmistrza Marcina Słapka na 

Opatowskim Rynku stanie czternastometrowy maszt flagowy za pieniądze ze środków 

rządowych. Będzie on podkreślał patriotyzm Opatowa i jego mieszkańców. 
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Pani radna Małgorzata Szczepańska – zabierając głos nawiązała do wypowiedzi p. 

Burmistrza, który spodziewał się burzliwej dyskusji nad raportem i był na taką dyskusję 

przygotowany, natomiast radna nie wie dlaczego?. Jej zdaniem dyskusje burzliwe rodzą się 

wtedy kiedy radni są niedoinformowani i czują się niepewnie. Uważa, że współpraca Rady 

Miejskiej z p. Burmistrzem, z p. Zastępcą Burmistrza, z p. Skarbnik jest przejrzysta, radni są 

traktowani z szacunkiem, poświęca im się dużo czasu na rozmowy i wyjaśnienia, przy czym 

rozmowy są merytoryczne. Radni czują się doinformowani, a wtedy są pewni, że 

podejmowane przez nich decyzje podczas głosowań są właściwe i służą dobru gminy.  

 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy –  zabierając głos podziękował p. 

Przewodniczącej  Małgorzacie  Szczepańskiej za te miłe słowa i podkreślił, iż rzeczywiście 

współpraca pomiędzy Wysoką Radą i pracownikami Urzędu Miasta i Gminy jest 

niespotykana w pozytywnym tego słowa znaczeniu. Tu pracuje się łatwo i nie marnuje się 

czasu i energii  na wzajemne spory. 

 

Na tym zakończono realizację tego punktu obrad sesji. 

 

c) Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej - przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Opatów wotum zaufania. 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/418/2022 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Opatów 

wotum zaufania, 11 głosami „za”, 0 głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 20 do 

Protokołu.  

 

W tym miejscu Pani Przewodnicząca Rady pogratulowała p. Burmistrzowi udzielenia 

wotum zaufania. ( tu oklaski )  

 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy –  prosząc o głos podziękował 

Wysokiej Radzie za to jednogłośne wotum zaufania podkreślając, że pomimo różnicy zdań  

w niektórych sytuacjach na posiedzeniach komisji wypracowywane są wspólnie, zbieżne  

stanowiska. Ponadto podziękował za odczuwane wsparcie od Rady podkreślając, że czasami 

bywają trudne chwile zwątpienia czy wszystko uda się załatwić w terminie, czy będą 

odpowiednie środki finansowe, aby na koniec kadencji niczego się nie wstydzić. Podziękował 

także za zaufanie i podkreślił, że jego zdaniem opatrzność czuwa nad Opatowem. 

Jednocześnie podkreślił, że jednomyślne udzielenie wotum zaufania jest dla niego bardzo 

istotne, ale nie powoduje wpadania w samouwielbienie tylko wzmaga pokorę przed kolejnymi 

wyzwaniami i chęć do dalszych działań. To jest bardzo motywujące dodał.  

 

Ad.9. 

a) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy – omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Opatów za 2021 rok oraz sprawozdanie finansowe. (stan. zał. do Prot.). 

 

b) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy – przedstawiła uchwałę Nr 52/2022 VI Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 12 kwietnia 2022 roku  

w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Opatów za 2021 rok wraz  
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z informacją o stanie mienia jednostek samorządu terytorialnego i objaśnieniami. (stan. zał. 

do Prot.). 

 

c) Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji z wykonania budżetu Gminy 

Opatów za 2021 rok. (stan. zał. do Prot.). 

 

d) Pan radny Wiesław Suska – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji w sprawie wykonania budżetu 

Gminy Opatów za 2021 rok. (stan. zał. do Prot.). 

 

e) Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – zabierając głos stwierdził, że 

podsumowanie wykonania budżetu to obraz pracy pod względem finansowym gminy. 

Regionalna Izba Obrachunkowa podobnie jak komisje Rady Miejskiej w sposób pozytywny 

zaopiniowały sprawozdanie gminy z wykonania budżetu za 2021 rok. Dokumenty te 

potwierdzają, że budżet został wykonany w sposób nie budzący żadnych wątpliwości.  

O finanse publiczne należy dbać i starać się wykorzystywać je jak najbardziej efektywnie. 

Stwierdził, że najważniejsze są dwie rzeczy - unikać deficytu budżetowego i nie zadłużać 

gminy. Podkreślił, że wybitne umiejętności p. Skarbnik Martyny Rusak powodują, że 

współpraca z nią jest czystą przyjemnością i tworzy poczucie bezpieczeństwa zarówno dla 

organu wykonawczego jak i pracowników Urzędu i za to złożył jej słowa podziękowania.  

Ponadto podziękowania skierował do p. Burmistrza Marcina Słapka, kierowników referatów 

i wszystkich pracowników Urzędu jak i jednostek podległych, którzy wspólnie realizują  

i tworzą ten budżet. Podkreślił, że budżet po stronie dochodów został zrealizowany w sposób 

przewyższający oczekiwania, natomiast nie wszystkie planowane wydatki zostały 

zrealizowane ze względu na różne okoliczności, co nie oznacza, że odchodzi się od planów  

i w ten sposób wygospodarowane środki w roku 2021 umożliwią realizację zadań, które są 

przed gminą. Podkreślił również, że sytuacja finansowa gminy jest dobra i mogła by spłacić 

całe swoje zadłużenie, ale tego nie zrobi, ponieważ musiała by zrezygnować   

z inwestycji, a gminie zależy na dalszym rozwoju i pójściu do przodu, dlatego pilnowana jest 

stabilność finansowa gminy. 

 

- dyskusja: 

Pan radny Rafał Schab – prosząc o głos stwierdził, że nie wchodząc w szczegóły za 

pozytywne osiągnięcie należy odnotować brak potrzeby zaciągania zaplanowanego kredytu  

i że jest też nadwyżka budżetowa. Następnie podkreślił, że kiedy były wprowadzane nowe 

zmiany w podatku dochodowym to padały głosy o zmniejszonych wpływach do budżetu.  

W roku 2021 należało zauważyć zmniejszenia z tytułu wpływu z podatku PIT nieduże ok. 200 

tys. zł w stosunkowo do roku 2020. Na koniec okazało się że gmina ma tych pieniędzy dużo 

więcej. Jest to zatem bardzo budujące, że wpływy do samorządów z udziału podatków PIT się 

zwiększają i nie powinno się porównywać lat poprzednich. Sądzi, że wpływ na to ma wzrost 

płac, a także ogólna sytuacja gospodarcza w kraju. Wpływy rosną z roku na rok, nie brakuje 

pieniędzy na wkład własny na inwestycje bez zaciągania kredytu. Należy się zatem cieszyć, 

że te pieniądze są.  

 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – wyjaśnił, że chodziło o porównanie 

roku 2021 do roku 2014, które dotyczyło luki finansowej tj. różnicy pomiędzy wpływami  

a wydatkami na utrzymanie oświaty. Niezależnie od tego jaki jest przychód, różnica jest 

porównywalna.  
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f) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Opatów za 2021 rok, 

 

Pan radny Jacek Cheba - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedstawionego projektu 

uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/419/2022 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Opatów za 2021 rok,  11 głosami „za”, 0 głosów  

„przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 

Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 21 do Protokołu.  

 

g) Pan radny Wiesław Suska – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Opatów . (stan. zał. do Prot.). 

 

h) Pan radny Wiesław Suska – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Opatowie –  przedstawił   uchwałę Nr 89/2022 VI Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 7 lipca 2022 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium ( stan. zał. do Prot. ). 

 

i) Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Opatów absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok wraz z uzasadnieniem. 

 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr XLVII/420/2022 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Opatów 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok, 11 głosami „za”, 0 głosów 

„przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”, która stanowi załącznik do Protokołu. 

Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 22 do Protokołu. (tu oklaski). 

 

Na ręce p. Burmistrza i p. Skarbnik w imieniu Rady Miejskiej zostały wręczone kwiaty  

z gratulacjami. 

 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – zabierając głos, w imieniu swoim i p. 

Skarbnik podziękował za to głosowanie, za to skwitowanie roku 2021 roku, że wszystko to co 

zostało zrobione w ramach gospodarki finansowej gminy znajduje akceptację i uznanie. 

Stwierdził, że jest to też zasługa Wysokiej Rady, że pozwala wprowadzać kolejne zmiany do  

budżetu i przez to pozwala na realizację rzeczy proponowanych. Dodał także, że współpraca  

z Wysoką Radą jest przyjemnością. Nie widać różnic w poglądach politycznych. 

 

 

 



14 

 

 

 

 

 

Ad.10. 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy –  przedstawiając sprawozdanie  

z działalności za okres pomiędzy sesjami poinformował, że w tym okresie zarówno on jak  

i jego Zastępca brali udział w następujących spotkaniach i wydarzeniach: udział  

w posiedzeniu EZGDK; wspólnie z p. Przewodniczącą Beatą Górecką, z p. Przewodniczącą 

Małgorzatą Szczepańską oraz z p. Burmistrzem Marcinem Słapkiem wzięli udział  

w nadaniu imienia „ Bajkowy Zakątek” Przedszkolu Publicznemu w Opatowie; udział  

w kolejnej edycji turnieju piłkarskiego dla dzieci z rocznika 2011 i 2012 Świętokrzyskie Orły. 

W związku z tym słowa podziękowania skierował do wszystkich organizatorów turnieju  

w szczególności do p. Macieja Zygadło, p. Marcina Skuzy, p. Piotra Zająca za pomoc  

w zorganizowaniu tego wydarzenia; w siedzibie Urzędu MiG gościli radcowie prawni  

z Okręgowej Izby Radców Prawnych z Kielc, którzy kontrolowali pracę p. Mecenasa 

Krzysztofa Łuckiego. Kontrola nie wykazała żadnych uchybień; udział w spotkania z p. 

Przemysławem Niemcem dyrektorem firmy, organizatorem wyścigu kolarskiego „ Tour de 

Polgne”, z uwagi na to, że kolarze będą  przejeżdżać przez Opatów 30 lipca br. W spotkaniu 

wzięli również udział: p. Agata Frejlich reprezentująca Komendę Powiatową Policji  

w Opatowie,  p. Jacek Śpiewak – Komendant Gminny OSP i p. Jerzy Potocki – Komendant 

Straży Miejskiej w Opatowie. W tym okresie był podpisany także akt notarialny dotyczący 

sprzedaży jednej z nieruchomości gminnych, w związku z podjętą uchwałą Rady Miejskiej.  

Ponadto wspólnie z p. Skarbnik w Banku Spółdzielczym w Iłży został podpisany aneks do 

umowy kredytowej, który zezwala na wcześniejszą spłatę raty kredytu przypadającej na rok 

2022. Doszło także do spotkania z przedstawicielami GDDKiA w sprawie obwodnicy  

i przejęcia przez gminę kilku dróg przy obwodnicy; w tym samym dniu miało miejsce 

zebranie Lokalnej Grupy Działania Powiatu Opatowskiego; wspólnie z p. Zastępcą 

Burmistrza oraz p. Przewodniczącą Rady wzięli udział w pożegnaniu absolwentów SP nr 1; 

udział w Walnym Zgromadzenie jedynej spółki komunalnej PGKiM Sp. z.o.o. w Opatowie; 

udział w zakończeniu roku szkolnego w SP Nr 1 i Nr 2. Pan Marcin Słapek – Zastępca 

Burmistrza spotkał się również w sprawie projektowanej kanalizacji na terenie Gminy 

Opatów. Odbyło się także kolejne spotkanie w sprawie Centrum Templariuszy. Została także 

podpisana umowa na dofinansowanie projektu  ,,Posiłek w szkole i w domu’’. Są to środki  

z budżetu państwa w kwocie 128 tys. zł; udział w spotkaniu z przedstawicielem firmy 

zainteresowanej budową turbin wiatrowych na terenie Opatowa; udział Zastępcy Burmistrza 

p. Marcina Słapka  w Zgromadzeniu Ekologicznego Związku Gmin Dorzecza Koprzywianki 

oraz w Walnym Zebraniu Opatowskiego Klubu Sportowego; udział w spotkaniu w Starostwie 

Powiatowym określającym plan dalszego działania Lokalnej Grupy Działania. Odbyło się 

także spotkanie z wykonawcą kanalizacji Lipowa – Kornacice. Inwestycja jest na ukończeniu; 

udział we mszy świętej z okazji święta Policji. W amfiteatrze władze gminy reprezentował p. 

sekretarz Hubert Dziadczykowski; udział w konferencji prasowej związanej z Polskim 

Ładem. Poinformował przy tym, że Gmina Opatów otrzymała kwotę 2,5 mln zł na 

rewitalizację trzech stawów wiejskich w Kochowie, w Gojcowie i w Karwowie. Wspólnie  

z p. Burmistrzem Marcinem Słapkiem i ks. Proboszczem Michałem Spocińskim odbyło się  

spotkanie organizacyjne dotyczące zorganizowania uroczystości odsłonięcia po renowacji 

obrazu Matki Bożej na Bramie Warszawskiej, zaplanowanej na dzień 15 sierpnia  br. w 100 

rocznicę jego zawieszenia na Bramie Warszawskiej. Ponadto dokonano odbioru 

wyremontowanej ulicy Cmentarnej 1 i Cmentarnej 2. Już można z nich korzystać. Doszło 

także do spotkania z wykonawcą basenu na Kani; udział w spotkaniu z firmą, wykonawcą 

Muzeum Templariuszy, z uwagi na problemy techniczne, które wyszły po rozbiórce części 

budynku. ( m.in. zniszczone ściany działowe, które nie są spójne ze ścianami zewnętrznymi ). 
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W związku z tym zlecono wykonanie opinii konstruktorskiej, która wykazała wiele 

nieprawidłowości mi.in brak fundamentów pod ścianami zewnętrznymi, dlatego trzeba   

będzie zmienić projekt przesunięcia ścian a to wiąże się z koniecznością znalezienia  

dodatkowych środków finansowych; udział w spotkaniu z Naczelnym Rabinem 

Rzeczypospolitej Polskiej p. Michaelem Schudrichem. Ponadto odbyło się spotkanie  z p. 

Jakubem Gdowskim nowym prezesem Spółki prowadzącej opatowski szpital. Poinformował 

także, że w dniu wczorajszym w Urzędzie Miasta odbyło się miłe wydarzenie pożegnania 

trzech długoletnich pracownic Urzędu Miasta i Gminy odchodzących na emeryturę p. 

Małgorzaty Klimont, p. Ewy Zaczkiewicz i p. Doroty Rysiak. Podkreślił, że Panie spędziły tu 

bardzo dużo czasu podobnie jak p. Teresa Głąb, która jeszcze dzisiaj jest na sesji,  ale 

prawdopodobnie jest to ostatnia sesja przez nią  prowadzona. Pani Teresa odchodzi na 

emeryturę i teraz nad pracę chce przełożyć opiekę nad wnukiem. W związku z tym 

podziękował Paniom, które już odeszły i p. Teresie, która odejdzie za wszystko co robiła, 

podkreślając, że będzie jej brakować. Następnie poinformował, że rozpoczęto wymianę 

pokrycia dachowego na budynku Urzędu; otworzono oferty na oświetlenie. Na stronach 

internetowych OOK można zapoznać się z imprezami organizowanym przez OOK na 

wakacje. Ponadto zaprosił wszystkich obecnych na Sali i słuchaczy Radia Opatów do udziału 

w obchodach kolejnej rocznicy wybuchu Powstania Warszawskiego w dniach 31 lipca  

i 1 sierpnia o godz. 17.00 na skwerze Żołnierzy Wyklętych w Opatowie. Na zakończenie 

poinformował jako dumny Burmistrz, że przedszkolaki z oddziałów przedszkolnych Szkoły 

Podstawowej Nr 1, pięcio i sześcio latki wywalczyły srebrne medale w wojewódzkiej  

olimpiadzie przedszkolaka organizowanej w Kielcach. Za to osiągnięcie słowa 

podziękowania skierował do wychowawców i nauczycieli przygotowujących dzieciaki do 

olimpiady, do p. Magdaleny Żardeckiej, p. Anny Włodarczyk, p. Pawła Patra oraz p. Dyrektor 

Anny Przygody. Podkreślił, że na pewno wszyscy są dumni z tych dzieci.  

 

W sprawie przedstawionego sprawozdania głos zabierali: 

Pan radny Wiesław Suska – podziękował p. Burmistrzowi, za podjęty temat małej retencji  

i uzyskane dofinansowanie. Podkreślił, że w obecnej dobie gdzie tak brakuje wody, rzeki 

wysychają każdy litr zatrzymanej wody jest skarbem, a przy tym uporządkowaniu terenu jest 

wizytówką dla miejscowości.  

 

Ad.11. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała Radę, że 

interpelacje i zapytania na piśmie nie wpłynęły. 

 

W tym punkcie obrad radni głosu nie zabierali. 

Ad.12.  

W tym punkcie obrad głos zabierali: 

Pan radny Wiesław Suska, który stwierdził, że p. Przewodnicząca Szczepańska podsunęła 

mu temat dotyczący przeprowadzania dyskusji bądź jej braku nad istotnymi tematami. 

Uważa, że czasem brak dyskusji, wypowiedzi jest powodem niewiedzy mieszkańców  

w ważnych sprawach. Podkreślił, że gmina Opatów jest w dużej mierze rolnicza i kilka razy 

ten temat podnosił. Ostatnio natrafił na artykuł, w którym była mowa o wprowadzeniu 

krajowego programu strategicznego przez p. ministra wspólnie z komisarzem. Uważa, że dla 

niego jako rolnika to jest zagłada polskiego rolnictwa i wszystko zmierza do powrotu do 

czasów PRL.  
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Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – stwierdziła, że w związku  

z tą informacją, iż p. Teresa Głąb jest z Radą ostatni raz nie ukrywa, iż z bólem serca dziękuje 

jej w imieniu swoim i wszystkich radnych za wszystko co robiła, za te lata współpracy, za  

okazaną pomoc i wsparcie w każdej sprawie. Po czym dodała, że nie bardzo wyobraża sobie 

dalszej pracę bez p. Teresy. Następnie stwierdziła, iż rozumie jej decyzję, że chce już 

odpocząć i zając się wnukiem. Na zakończenie życzyła jej fantastycznej emerytury ze 

słońcem, ze zdrowiem z odpoczynkiem, z opieką nad wnukiem. 

 

Wiązankę kwiatów w imieniu Rady na ręce p. Teresy Głąb wręczył p. radny Jacek Cheba. 

 

Pani Teresa Głąb – inspektor ds. obsługi Organów Gminy – zabierając głos podziękowała p. 

Burmistrzowi, p. Przewodniczącej Rady i Wysokiej Radzie za miłe słowa podziękowania  

i pożegnania. Następnie w imieniu własnym słowa podziękowania za wieloletnią współpracę 

skierowała do p. Burmistrzów Miasta i Gminy, p. Przewodniczącej Rady, Wysokiej Rady 

oraz koleżanek i kolegów z Urzędy Miasta i Gminy, dodając, że było jej bardzo miło ze 

wszystkimi współpracować. Na zakończenie życzyła wszystkim  dalszej owocnej współpracy, 

pracy na rzecz społeczeństwa Miasta i Gminy Opatów.  ( tu oklaski). 

 

Ad.13. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – przyjętą formułą zakończyła 

obrady sesji. 

 

Na tym Protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała:                                                    Przewodnicząca Rady Miejskiej  

                                                                                                             w Opatowie 

( mgr Teresa Głąb )                                                                      ( mgr Beata Górecka ) 

 

 

 

Pełny przebieg obrad sesji pod adresem:  

https://transmisjaobrad.info/videos/7954/sesja-rady-miejskiej-w-opatowie 


